
GS/DIO 765 1 
GEHEIM 

1S-Gravenhage, h Maart ,1953. 

DE HEER MINISTER < 

\ 

Af s c h r i f t aan: S e c r e t a r i s - G e n e r a a l , *I r Franke, -'Prof .Samkalden, 
; .: \T>T L i n t h o r s t Homan,* Baron van T u y l l van fi 

-,-t Serooskerken^ 4Mr van der Burcht van Lichtenbergh, 
landbouwaataché's te ̂ Bonn^ B r u s s e l ? P a r i j s , " . 

I * Kopenhagen? -Stockholm? 'Rome?' Condenf Washington, 
*Qttawa?.Drö Le MairT Mr Goud? yDr H u l s t ? ü. 1.0.1» ^ 

B e t r e f t : besprekingen ,te P a r i j s op 27 en 28 Februari 1 9 ? V 
G e l i j k Uwer E x c e l l e n t i e bekend i s was i n de correspondentie 

tussen U en M i n i s t e r Laurens overeengekomen, dat voor de 
bespreking..der ,zès M i n i s t e r s van Landbouw i n o n d e r l i n g overleg 
een memorandum zou worden opgesteld, gebaseerd op het P r o t o c o l van 
de tussen Ü en M i n i s t e r Laurens i n November j . 1 . gevoerde 
bespreking. Op u i t n o d i g i n g van de Heer Malécot' ben i k naar 
P a r i j s gegaan» teneinde met de Fransen h i e r o v e r të spreken. 
A l d i r e c t b i j het begin der besprekingen op Vrijdagochtend 
bleek dat op het Franse M i n i s t e r i e van Landbouw grote v e r 
warring bestond over de betekenis van de Nederlandse 
memoranda van 1i December en i V ' F e b r u a r i , d i e door M i n i s t e r 
Beyen te Rome te r t a f e l waren gebracht/Ofschoon de Heer 

^ Rabot wel door mij over de inhoud dezer memoranda was inge-
v.™ l i c h t , bleek de Quai d'Orsay h i e r o v e r geen contact met het 
M I M i n i s t e r i e van Landbouw'te hebben gezocht, t e r w i j l het Franse 
A ^ Kabinet b l i j k b a a r , pas o n m i d d e l l i j k voor het v e r t r e k van 
^ \| \ M i n i s t e r Bidau.lt naar Rome z i j n standpunt had bepaald. 

.' ; Eén der éérste vragen, d i e m i j door d&-Heer Malécot werden 
N£ ^ ge,sté.ld Waa dan oök of de Nederlandse v o o r s t e l l e n te Rome 
^ ^ gedaanV\ .betekenden, dat Nederland a f z i e t van de .sectorsgewijze 

,<ip aanpak én dus oók geen waarde -meer hecht aan.de benadering van 
°̂ het landbouwihtegratiévraagstuk'in het kader van de 6 

Y £ M i n i s t e r s van Landbouw. Ik heb d i t u i t e r a a r d ten s t e l l i g s t e 
^ . . ontkend> d a a r b i j verwijzende naar de passages over de landbouw 

i n de beide memoranda. Voorts heb i k erop gewe2en, dat Uwe 
^ E x c e l l e n t i e z i c h steeds op het standpunt heeft g e s t e l d dat de 

landbouwintegratie geen.stap verder komt wanneer, z i j tot de 
u i t s l u i t e n d e competentie van M i n i s t e r s van Landbouw zou 
b l i j v e n behóren^ Ik.heb erop gewezen dat de Nederlandse voor
s t e l l e n voor de vorming van een tariefgemeenschap i n t e g r a t i e 
van de landbouw i m p l i c e r e n , doch dat Uwe E x c e l l e n t i e van 
oordeel b l i j f t , dat de .zes M i n i s t e r s van Landbouw bijeen z u l l e n 
moeten (komen .teneinde z i c h te. her aden over1 de betekenis van de 
te Rome genomen b e s l i s s i n g e n voor de landbouw. 
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De Heer Malécot s t e l d e m i j voor dat, a f g e z i e n van het 
overleg binnen het kader der zes, door de Conferentie der 16 
zou worden gestreefd naar het a f s l u i t e n van een a a n t a l 
productenovereenkomstén. D i t betekende dus, dat de Fransen 
het.(Standpunt, dat de Conferentie der 16 d i e n t te mislukken, 
om daarna i n het kader der 6 p o s i t i e v e voortgang te maken, 
t i j d e n s , de afwezigheid van de Heer Rahet onder i n v l o e d ,v.an de 
Organisatie B l o n d e l l e v e r l a t e n i s . Ik heb terstond mi.jn 
verbazing over d i t standpunt t o t u i t d r u k k i n g gebracht en ge
s t e l d dat Uwe E x c e l l e n t i e naar m i j n mening s t e l l i g n i e t b e r e i d 
zou z i j n ffltede te werken aan het t o t stand komen van productem
ove reénkomsten eh (fat. U a l l e s zoudt w i l l e n vermijden, wat ook 
maar e n i g s z i n s het stre v e n naar een politiek-economlsche 
i n t e g r a t i e in' het kader'van de 6 zou kunnen tegenwerken. 
:..̂ JPe.' Heer^.Malécot st e l d e dat aan de productenovereenkomsten 

d i e h i j ' beopgt wei,degelijk een supra-nationaal karakter 
zbu kunnen worden gegeven. Gestreefd zou moeten worden naar 
een organisatievorm per product.,-' die, iéts -meer zou z i j n dan 
die van de O.E.E.C. Het supra-nationale elelment zou worden ge
ïntroduceerd door het scheppen van de mog e l i j k h e i d bepaalde 
b e s l i s s i n g e n b i j eenvoudige of gek w a l i f i c e e r d e meerderheid 
te nemen. M i j n vraag aan welke producten werd gedacht werd 
ontweken en ook een v e r w i j z i n g naar de l i j s t welke werd ge
accepteerd door de Interim Working P a r t y , werd onder beklem
toning vah het t e n t a t i e v e k a r a k t e r dezer l i j s t n i e t p r a c t i s c h 
geacht. . 

M i j n e r z i j d s heb i k n a d r u k k e l i j k g e s t e l d , dat ÏK deze voor
s t e l l e n beschouwde a l s het v e r l a t e n van de i n het P r o t o c o l 
neergelegde p r i n c i p e s . De Heer Malécot poogde d i t te ontkennen 
door te s t e l l e n dat h i j s l e c h t s over de procedure met mij van 
gedachten v e r s c h i l d e en dat het doel van M i n i s t e r Laurens wel 
d e g e l i j k b l e e f een sterke aaneensluiting-der 6.,landen op b a s i s 
der i n het P r o t o c o l neergelegde p r i n c i p e s te v e r k r i j g e n , doch 
dat daarnaast gepoogd moest worden enig succes i n het kader 
der 16 te-boeken. Ik heb daarop a l s m i j n mening te kennen ge
geven, dat de Nederlandse, Regering v o l s t r e k t geen'.behoefte zou 
gevoelen aan het scheppen van een orgaan voor de behandeling 
van agrarische marktproblemen op c o n s u l t a t i e v e b a s i s en dat 
het standpunt van Uwe E x c e l l e n t i e zou z i j n dat de n i e t -
supranationale approach voldoende i n het kader van de O.E.E.C. 
to t z i j n recht komt. U i t e r a a r d ben i k voorts u i t v o e r i g ingegaan 
op de bezwaren d i e Nederland heeft tegen het s l u i t e n van pro
ductenovereenkomstèn. Voorts heb i k onder het oog:van de 
Heer.Malécót gebracht, dat 'de thans door hem voorgestane 
methode i n . s t r i j d i s met de associatiegedachte tussen de 
Gemeenschap en derde landén'zoals deze i n het P r o t o c o l t o t 
u i t d r u k k i n g wordt gebracht. 

; : De Heer Malécot was nog n i e t op de hoogte van het f e i t 
dat M i n i s t e r B i d a u l t te Rome voorgesteld had dat de 6 M i n i s t e r s 
van. Landbouw zouden vergaderen onder z i j n v o o r z i t t e r s c h a p 
en dat d i t v o o r s t e l was aanvaard onder r e s e r v e r i n g van de 
p o s i t i e va'n M i n i s t e r De Gasperi voor wat b e t r e f t de datum _ 
d i e r bijeenkomst. Ik heb de Heer Malecot dus tévens medegedeeld 
dat M i n i s t e r F a n f a n i deze bijeenkomsit op Zaterdag Maart 
zou w i l l e n s t e l l e n , waarna dé Conferentie der 1.6 op 16 Maart 
een aanvang zou nemen. Daarbij heb i k medegedeeld dat d i t naar 
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mijn mening voor Uwe E x c e l l e n t i e onacceptabel zou z i j n 
mede i n overweging nemend het f e i t dat U i n overleg met 
M i n i s t e r Laurens te Londen en te Kopenhagen hebt toegezegd 
v o l l e d i g e i n l i c h t i n g e n te z u l l e n verstrekken over het overleg 
i n het kader der 6 en voordat de 16 bijeenkomen.' 

Op d i t punt althans was de Heer Malécot het met m i j eens. 
Ook h i j meende vdat> tenminste een -week zou moeten verlopen 
tussen de bijeenkomst der 6 en die der 1-6-. > 

Nadat i k t e l e f o n i s c h i n s t r u c t i e s van Uwe E x c e l l e n t i e 
had ontvangen om b i j het voortgezette overleg n i e t - a f te 
wijken van het t o t dusver door mij ingenomen stahdpunt, z i j n 
de besprekingen op Zaterdagóvhtend voortgezet. Z i j hebben n i e t 
t o t overeenstemming g e l e i d ./Van Franse z i j d e werd de 
mogeli j k h e i d geopperd dat twee geheel verschillende^memoranda 

A a n de 6 M i n i s t e r s van Landbouw zouden- worden,voorgelegd,één 
ge b a s e e r d op het P r o t o c o l van Den Haag en één- op de 
producten-approach. Ik'héb mij 'uiteraard h i e r t e g e n v e r z e t . 
Voorts heb i k de •' Heer-lMalécot nog i n overweging gegeven de 
Conferentie der 16 u i t te s t e l l e n t o t een l a t e r t i j d s t i p , 
aangezien i k van deze Conferentie geen enkel r e s u l t a a t 
verwachtte. , • 

De Heer Rabot was b i j de besprekingen aanwezig, doch 
distanciöerde z i c h d u i d e l i j k van het standpunt van de Heer 
Malécot. In een v e r t r o u w e l i j k gesprek vroeg h i j mij of i k geen 
middel zag om de Conferentie der 16 ad calendas Graecas te doen 
verdagen. Naar z i j n zeggen zouden ook M i n i s t e r B i d a u l t en 
M i n i s t e r Mayer overtuigd z i j n van de n u t t e l o o s h e i d dezer 
Co n f e r e n t i e , doch zou het v o o r a l M i n i s t e r Laurens z i j n , d i e 
op . het. houden dezer Conferentie zou aandringen. Gezien de 
i n s t r u c t i e s die i k van Uwe E x c e l l e n t i e had ontvangen, ben i k 
hierop n i e t ingegaan. Aan hèt eind dar besprekingen heeft de 
Heer Malécot mij medegedeeld omstreeks h Maart nader contact 
met mij te z u l l e n zoeken. ' v-

£ Ik heb pok de Heer, Norton zoals g e b r u i k e l i j k v e r t r o u w e l i j k 
op de hoogte .gesteld. Déze 'toonde z i c h t en zeerste t e l e u r g e 
s t e l d door dé Franse ommezwaai en achtte het v o o r s t e l der 
productenovereenkomsten onaanvaardbaar. 
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